
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 540 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 28. juni 2023. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 540:  

”Hvor mange praktiserende speciallæger har det seneste år ramt den fastlagte 

”knækgrænse” i forhold til fuldt honorar? Hvor mange flere patienter kunne de prak-

tiserende speciallæger forventeligt behandle, hvis man fjernede knækgrænsen.” 

 

Svar: 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet har anmodet Danske Regioner om bidrag til besva-

relsen. Danske Regioner oplyser følgende: 

 

”Danske Regioner kan oplyse, at der i 2022 var 264 praktiserende speciallæger, der 

ramte den fastlagte knækgrænse. En fjernelse af den nuværende knækgrænse vil 

konkret betyde, at speciallægerne ikke kan behandle flere, men færre patienter inden 

for den samlede økonomiske ramme. Baggrunden er, at der i overenskomsten om 

speciallægehjælp, ligesom på alle andre praksisområder, er en overordnet økonomisk 

ramme, der kan behandles patienter inden for. Rammen skal sikre, at der er en sty-

ring af økonomien. Patienter, der i dag behandles efter knækgrænsen, er ”billigere” 

end dem, der behandles inden knækgrænsen, hvorfor der kan behandles flere patien-

ter inden for den fastsatte økonomiske ramme, hvis der er en knækgrænse. Dette 

selvfølgelig når rammen bruges fuldt ud, hvilket har været tilfældet de sidste mange 

år for speciallægerne.”   

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Sophie Løhde 

 

Folketingets Sundhedsudvalg 

Slotsholmsgade 10-12 
DK-1216 København K 

 
T +45 7226 9000 
F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  
W sum.dk  
 

 
Dato: 28-08-2023 
Enhed: NAERSOM 

Sagsbeh.: DEPMSMJ 
Sagsnr.: 2309680 
Dok. nr.: 2777659 

 

Offentligt
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 540

Sundhedsudvalget 2022-23 (2. samling)

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

